
اخبار كشور

هدیه به خوانندگان

شــهید علی ماهانی)ره(: آیت الله حقیقی حرف خوبی می زد، 
می گفت هیچوقت نگوئید خدا روح شــهدا را شــاد کند، آنها شاد 

هستند. بگوئید خدا روح شهدا را از ما شاد کند.

پای درس علی)ع(

قرآن، بهترین گفتار را بیاموزید و بفهمید!
امــام علی)ع(: »قرآن را بیاموزید که بهترین گفتار اســت و آن را 

نیک بفهمید که بهار دلها است.«
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اخبار ادبی و هنری

استقبال مردم شیعه و سنی بلوچستان 
از به وقت شام

فیلم »به وقت شام« اثر ابراهیم حاتمی کیا به همت بسیج دانشجویی 
دانشگاه آزاد نیکشهر در سالن فرهنگ و ارشاد این شهرستان اکران شد.

در این مراســم که مسئول بسیج دانشــجویی استان، امام جمعه و 
جانشین فرمانده سپاه نیکشــهر حضور داشتند استقبال اقشار مختلف 

مردم شیعه و سنی نیکشهر دور از انتظار بود.
گفتنی است پیش از اکران فیلم، امام جمعه نیکشهر و مسئول بسیج 

دانشجویی استان به سخنرانی پرداختند.
سکوت وزارت ارشاد در مقابل برگزاری 

کنسرت نوازنده حامی اسرائیل 
به رغم اعتراض رسانه ها و برخی از کاربران فضای مجازی به دعوت 
از نوازنده ای که سابقه اجرای آهنگ در ستایش از رژیم صهیونیستی را 
دارد، امــا هنوز هیچ اقدامی در برخورد با برگزار کنندگان این کنســرت 

صورت نگرفته است.
در شرایطی که جنایات رژیم صهیونیستی به اوج رسیده است و هر 
روز در جایــی از جهان، هنرمندان یا دولت ها اقدام به تحریم اســرائیل 
می کنند، اما قرار است در ایران به زودی کنسرت نوازنده ای برگزار شود 

که به اسرائیل دوستی شهرت دارد. 
ریچارد کلایدرمن، نوازنده فرانســوی پیانو، در ســابقه خود تولید 
قطعاتی چون »یهودی تنهای اســرائیل« و »50 سال برای اسرائیل« را 
دارد. وی برخی از این آهنگ ها را در سفر به سرزمین های  اشغالی و برای 
ادای علاقه و احترام به صهیونیست ها سروده بود. اما یک نهاد غیردولتی 
در پی برگزاری کنسرت این نوازنده در ایران است. متأسفانه وزارت ارشاد 

تاکنون هیچ واکنشی به این اقدام نشان نداده است. 
نکتــه قابل تأمل این اســت که قیمت بلیت کنســرت این نوازنده 

اسرائیل دوست، بین 100 تا 300 هزار تومان تعیین شده است. 
کارگردان پرتغالی 

جشنواره صهیونیستی را تحریم کرد
 یــک کارگردان تئاتر پرتغالی برنامه حضور خود در یک جشــنواره 
بزرگ فرهنگی در سرزمین های  اشــغالی را به نشانه اعتراض به کشتار 

فلسطینی ها به دست نیروهای صهیونیست، لغو کرد.
به گزارش ایرنا به نقل از آسوشــیتدپرس، تیاگو رودریگز اعلام کرد 
که در این جشنواره اســرائیلی شرکت نمی کند تا کار هنری او در آنجا 

منجر به »تشویق رژیمی که عمدا حقوق بشر را نقض می کند«، نشود.
این کارگردان پرتغالی روز پنجشــنبه گذشته در صفحه فیسبوک 
خود نوشت: »به تحریم جهانی فرهنگی هنرمندان و موسیقیدان ها علیه 

اسرائیل ملحق می شوم.«
رودریگز که همچنین یک بازیگر و نمایشــنامه نویس اســت، گفت: 
»این موضوع را رد می کند که جشــنواره یاد شــده به طور آزادانه نگاه 
انتقادی به رفتار اسرائیل علیه فلسطینی ها دارد زیرا این جشنواره عملا 

با وزرای کابینه رژیم اسرائیل همکاری می کند.«
مســئولان برگزاری این جشنواره صهیونیســتی اعلام کرده اند که 

تصمیم رودریگز باعث ناراحتی آنها شده است.
آسوشیتد پرس یادآور شد: این تصمیم رودریگز پس از آن گرفته شد 
که نیروهای اسرائیلی هفته گذشته با حمله به تظاهرات مردم فلسطین 
در مرز نوار غزه، با شــلیک گلوله جان حدود 60 فلســطینی را گرفتند. 
تصمیم وی برای عدم حضور در این مراسم به اصطلاح فرهنگی به دنبال 

پیامدهای جهانی به این خشونت صورت گرفت.
فلسطینی ها روز دوشنبه )24 اردیبهشت( همزمان با افتتاح سفارت 
آمریکا در قدس اشغالی، تظاهرات کردند که مانند همیشه توسط نظامیان 
رژیم صهیونیســتی به خاک و خون کشیده شد. در جریان این حملات 

بیش از 60 فلسطینی شهید و حدود سه هزار تن زخمی شدند.
سانسور یادداشت همکار سابق بی بی سی 
در نقد رژیم صهیونیستی توسط اینستاگرام!

 اینستاگرام، متن انتقادی همکار سابق بی بی سی فارسی درباره رژیم 
صهیونیستی را سانسور کرد!

پرویز جاهد، منتقد ســینما که ســابقه همکاری با شبکه سلطنتی 
انگلستان )BBC( را دارد؛ نوشت: »چند روز قبل در واکنش به سرکوب 
اعتراضات مردم فلســطین در نوار غزه علیه انتقال ســفارت آمریکا به 
بیت المقدس و کشــته شــدن بیش از 60 نفر و زخمی شــدن بیش از 
2400 نفر از تظاهرکنندگان به دست سربازان بی رحم اسرائیلی، پستی 
در اینستاگرام گذاشتم که حاوی چند عکس از جنایات سربازان اسرائیلی 
و ســلاخی مردم فلســطین بود همراه با عنوانی کــه این جنایت های 
بی رحمانــه را محکوم می کرد. اما صبح دیــروز در کمال ناباوری دیدم 
که اینســتاگرام پست مرا حذف کرده و پیامی برای من فرستاده به این 
مضمون که پست شما به دلیل نقض خط مشی اینستاگرام حذف شده 

است.
این نخستین بار نیست که اینستاگرام و شبکه های اجتماعی مشابه 
مثل فیس بوک دســت به چنیــن کاری می زنند و پســت هایی را که 
درحمایت از مردم فلسطین و علیه سیاست های دولت غاصب و جنایتکار 

اسرائیل نوشته می شود حذف می کنند.
کافی اســت در اینترنت جست و جو کنید، خواهید دید که تاکنون 
صدها نفر به این رویکرد شــبکه های اجتماعی اعتراض کرده اند. چندی 
قبل فیس بوک حساب کاربری چندین روزنامه نگار فلسطینی را که کاربر 

فیس بوک بودند، مسدود کرد.
به هر حال بعد از این اتفاق، من پست دیگری )این بار به انگلیسی( 
گذاشــتم و در آن رسماً به این سانسور و نقض آشــکار آزادی بیان در 

اینستاگرام اعتراض کردم.
به اعتقاد من این اقدام اینســتاگرام، نه تنهــا محدود کردن آزادی 
بیان و عقیده در فضای مجازی است بلکه حمایت آشکار از جنایت های 

سربازان اسرائیلی به شمار می رود...
وی در پایان تصریح کرد: »من با خط مشــی رسانه های غربی کاملًا 
آشنا هستم و می دانم که »اسرائیل« خط قرمز بزرگ آنهاست و هرگونه 
انتقاد صریح از دولت اســرائیل و سیاست های نژادپرستانه و سرکوبگرانه 
آنها علیه فلسطینی ها به بهانه مغایرت با خط مشی و استانداردهای این 
رسانه ها سانسور می شود. حالا می بینم که اسرائیل خط قرمز اینستاگرام 
نیز هســت و اگر پستی در افشــای جنایت های این حکومت در فضای 

اینستاگرام بنویسی، بدون شک حذف خواهد شد.«
انتقاد یک خواننده از بی توجهی 

به خانواده در موسیقی
خواننده ترانه »خوشــبختی محض« با انتقاد از بی توجهی به مفهوم 
خانواده در موسیقی پاپ از انتشار جدیدترین اثر خود با موضوع تحکیم 

نهاد خانواده خبر داد.
علیرضــا بیرانوند در گفت وگو با خبرنگار کیهان اظهار کرد: رویکرد 
تجاری موسیقی پاپ در کشورمان باعث بی توجهی به خانواده در ترانه ها 
شده است. همان طور که موســیقی پاپ جهان نیز ضدخانواده است و 
حتی در دوره قبلی جایزه گرمی به یک خواننده همجنس باز جایزه داده 
شد. این مسئله اهمیت توجه به نهاد خانواده در موسیقی پاپ را بیش از 

پیش مشخص می کند.
وی تصریح کرد: موســیقی انقلابی باید بــه مضامین مغفول مانده 
بیشتر توجه کند که یکی از این موضوعات خانواده است. به همین دلیل 
هم سعی کردم تا در کار جدیدم، ضمن برخورداری از فضای امروزی که 

در فضای مجازی منتشر شده به این موضوع بپردازم.
گفتنی است، قطعه »خوشبختی محض« با صدا و آهنگسازی علیرضا 
بیرانوند، شعری از نفیسه سادات موسوی، تنظیم و میکس و مسترینگ 

حمیدرضا هادی تولید و در فضای مجازی منتشر شده است.

آیت الله مکارم شیرازی:
حضور طلاب در قم زمان بندی می شود

استاد برجسته درس خارج حوزه گفت: با هماهنگی دفتر 
رهبری در حال برنامه ریزی برای اجرای طرحی هســتیم که 
برای حضور طلاب در قم زمان مشخصی تعیین شود و پس از 
این زمان اگر طلبه اســتاد حوزه بود یا پژوهشی انجام داد در 
قم بماند و در غیر این  صورت شرایطی فراهم شود که به شهر 

یا استان خود بازگردد.
به گزارش رســا به نقل از مرکز خدمات حوزه، این مرجع تقلید 
در دیــدار با رئیس و جمعی از مدیران مرکــز خدمات با قدردانی از 
فعالیت های این مرکز، گفت: فعالیت های مرکز خدمات نشان می دهد 
ایــن مرکز حرکتی رو به جلو دارد و با تلاش توانســته تا اندازه ای بر 

زخم های طلاب مرهم بگذارد.
وی بــا بیان اینکه طــلاب و روحانیان از محروم ترین قشــرهای 
جامعه هســتند، افزود: برخلاف آنچه عــده ای تصور می کنند بعد از 
انقلاب تفاوت چندانی در وضعیت طلاب به وجود نیامده است؛ البته 
این محرومیت نقطه قوتی برای طلاب است تا بتوانند حال دردمندان 

جامعه را درک کنند.
آیــت الله مکارم شــیرازی بیان داشــت: مــن در دوره طلبگی با 
سخت ترین وضع معیشتی رو به رو بودم و امروز وقتی کسی می گوید 
وضعیت مالی خوبی ندارم می توانم او را درک کنم. خانواده ای که در 
آن متولد شــدم، زیر حد متوسط جامعه بود و زمانی که پدرم از دنیا 

رفت، ارثی برای هیچ کدام از فرزندانش نگذاشت.
استاد برجسته درس خارج حوزه تصریح کرد: با همه گرفتاری هایی 
که وجود دارد، اوضاعی که امروز مردم جامعه دارند، به هیچ وجه قابل  
مقایسه با گذشته نیست و وضعیت مردم بهبود یافته است به طوری 
که در گذشــته کمتر کسی وسیله نقلیه داشــت ولی امروز داشتن 
وسیله نقلیه بسیار عادی شده است، پس متناسب با این شرایط نیاز 
اســت مقداری برای تغییر شرایط طلاب تلاش کنیم تا از محرومیت 
آنها کاســته شود.این مرجع تقلید ابراز داشت: نخبگان، سرمایه مهم 
جامعه هســتند و اگر این سرمایه حفظ شود همه  چیز جامعه حفظ 
می شود. برنامه های مرکز خدمات در حمایت از نخبگان قابل  قبول و 
مورد تاکید است و ما هم حاضریم امتیازاتی برای نخبگان قائل شویم 

تا در این کار سهیم باشیم.
وی با اســتناد به آیه مهاجرت علمــا در قرآن و با تاکید بر بحث 
هجرت طلاب از قم به دیگر مناطق کشور، گفت: این که طلاب، علما 
و فضلا در قم متمرکز باشند و شهرها و روستاها خالی از عالم باشد، 
اشتباه است و مرکز خدمات و نهادهای دیگر باید برای مهاجرت طلاب 
به شــهرهای دیگر تلاش و برنامه ریزی کنند، اما متأسفانه ما تنها به 

بخشی از »آیه نفر« عمل کرده ایم.
اســتاد برجسته درس خارج حوزه بیان داشت: با هماهنگی دفتر 
رهبری در حال برنامه ریزی برای اجرای طرحی هستیم که برای حضور 
طلاب در قم زمان مشخصی تعیین شود و پس از این زمان اگر طلبه 
استاد حوزه بود یا پژوهشی انجام داد در قم بماند و در غیر این صورت 

شرایطی فراهم شود که به شهر یا استان خود بازگردد.
آیت الله مکارم شــیرازی با اظهار امیدواری از این که دفاتر مراجع 
دیگــر نیز با این طرح همراهی کنند، افزود: باید تلاش کنیم با اعزام 
استادان برجسته حوزه به استان های مختلف، شرایط علمی مناسبی 
برای طلابی که مهاجرت می کنند، فراهم شــود تا از امکان تحصیل 

محروم نشوند.
وی با تاکید بر این که حوزه های علمیه با بودجه خود امام  جمعه، 
قاضی، عقیدتی سیاســی، استاد دانشگاه و معلمان بسیاری را تربیت 
کرده و به نظام تحویل داده است و هزینه تربیت این افراد بسیار زیاد 
است، اظهار امیدواری کرد که بودجه مرکز خدمات افزایش یابد تا بتواند 
بهتــر خدمت کند چراکه مقدار بودجه فعلی مرکز خدمات جوابگوی 

نیازهای حداقلی طلاب هم نیست.
این مرجع تقلید پیشنهاد کرد: هفته ای به نام حوزه علمیه نام گذاری 
شــود تا صدا و سیما و رســانه ها خدماتی را که حوزه در طول جنگ 
تحمیلی و دیگر عرصه ها انجام داده اند و نقشی را که در مبارزه با داعش 

و تکفیری ها داشته اند به جامعه معرفی کنند.
دبیرخانه شورای عالی امنیت ملی  ضمن تکذیب برخی اخبار:
هیچ گونه تصمیمی مبنی بر پیوستن ایران 

به FATF اتخاذ نشده است
مرکز ارتباطات و اطلاع رسانی دبیرخانه شورای عالی امنیت 
ملی با صدور اطلاعیه ای اظهارات منتسب به شمخانی در جلسه 
غیرعلنی روز  یکشــنبه مجلس را رد و اعلام کرد هیچگونه 
تصمیمی مبنی بر پیوستن ایران به FATF اتخاذ نشده است.

مرکز ارتباطات و اطلاع رسانی دبیرخانه شورای عالی امنیت ملی 
با صدور اطلاعیه ای اظهارات منتســب به دریابان علی شــمخانی در 
جلسه غیر علنی روز یکشنبه مجلس شورای اسلامی را تکذیب کرد.

در بخشی از این اطلاعیه آمده است: دبیر شورای عالی امنیت ملی 
در جلسه غیر علنی روز یکشنبه سی ام اردیبهشت که با هدف بررسی 
ابعاد مختلف لوایح چهارگانه مربوط به مبارزه با پولشویی و تامین مالی 
تروریسم برگزار شد، تاکید کرده که نحوه مواجهه نمایندگان محترم 
مجلس شورای اسلامی با این لوایح واجد هیچگونه جنبه و الزام امنیتی 

نبوده و صرفا به تشخیص آنها مربوط است.
این اطلاعیه با تکذیب برخی اظهارنظرها که حضور دریابان شمخانی 
در جلسه غیرعلنی مجلس را با نظر مساعد دفتر رهبر معظم انقلاب 
نسبت به FATF مرتبط کرده اند، می افزاید: هیچگونه تصمیمی مبنی 
بر پیوســتن جمهوری اسلامی ایران به  FATF  اتخاذ نشده و بیان 
مطالبی از این دســت بدون توجه به ضرورت های امنیت ملی و صرفا 

با اغراض سیاسی مطرح می شود.
در پایان این اطلاعیه با ابراز تاســف نســبت به بی توجهی برخی 
نمایندگان مجلس شورای اسلامی نسبت به رعایت حیطه بندی جلسات 
غیرعلنی، تداوم این روند را موجب محدود شدن حضور و تعامل مقامات 

سیاسی، امنیتی و نظامی کشور با مجلس عنوان کرده است.

تشییع پیکر شهید جانباز در قائمشهر
قائم شهر- خبرنگار کیهان: 

پیکر جانباز 70 درصد دوران دفاع مقدس شهید میر محمد 
میر اسماعیلی دیروز با شکوه فراوان در قائم شهر تشییع شد.

درایــن آئیــن که جمعی از مدیران کل و مســئولان اســتانی و 
شهرســتانی، خانواده های معظم شهدا و جانبازان و قشرهای مختلف 
مردم قائم شــهر حضور داشتند، پیکر این شهید از حسینیه عاشقان 

ثارالله تا امامزاده حمزه قائمشهر تشییع شد.
پیکر جانیاز شهید میر اسماعیلی پس از اقامه نماز توسط آیت الله 
معلمی امام جمعه قائمشهر در جوار دیگر شهدای امامزاده حمزه قائم 

شهر آرام گرفت.
جانباز شــهید میر محمد میر اسماعیلی در سال 1363 در محور 
عملیاتی چنگوله بر اثر اصابت گلوله دشــمن بعثی قطع نخاع شد و  
پس از عمری تحمل درد و رنج و سختی سرانجام در سن 53 سالگی 

دعوت حق را لبیک گفت و به همرزمان شهیدش پیوست.

صفحه 3
سه شنبه اول خرداد 13۹۷

۶ رمضان 143۹ - شماره ۲1۹1۲

در پی خروج ترامپ از برجام و انتقال سفارت 
آمریکا به قدس شریف یکصد تن از علمای برجسته 
اهل سنت کشور در نامه ای به رهبر معظم انقلاب 
تاکید کردند : واضح اســت برجام و امثال برجام 
بهانه ای بیش نیستند و تیر خصومت مستکبران، 
سینه هویتّ بیدارگر و آرمان خواه این نظام را هدف 

قرار داده است.
بــه دنبال خروج آمریکا از برجام و انتقال ســفارت 
آمریکا به قدس شــریف یکصد تن از علمای برجســته 
اهل ســنت کشــور در نامه ای به رهبــر معظم انقلاب 
ضمن حمایت از مواضع ایشــان در ســخنرانی روز بعد 
از خروج آمریکا از برجام، این عمل اســتکبار را بهانه ای 
بیش ندانســته و هدف مستکبران عالم را از بین بردن 
هویــت بیدارگر و آرمان خواه نظام جمهوری اســلامی 

ایران دانستن.
در بخشــی از این نامه آمده اســت: گرچه سخنان 
سخیف رئیس جمهور دلّال مسلک ایالات متحده مبنی 
بر خروج آمریکا از برجام  در منظر اهل فهم و خرد فاقد 
ارزش و وجاهت و نافی عرف و قوانین بین المللی بود لکن 
نشان از عمق خصومت و کینه مستکبران عالم از ماهیت 

و اصل و اساس نظام جمهوری اسلامی دارد.

این نامه می افزاید: واضح است برجام و امثال برجام 
بهانه ای بیش نیستند و تیر خصومت مستکبران، سینه 
هویتّ بیدارگر و آرمان خواه این نظام را هدف قرار داده و 
مسئولین نظام می بایست با بصیرت کامل و با اقتدار و از 
موضع حکمت، عزت و قدرت در این موضوع ورود نمایند 
چرا که علیرغم بدعهدی شیطان بزرگ، به فضل الهی و 
به فرموده حضرتعالی با عزم ملی و تکیه بر توانمندی ها 
و ظرفیت هــای فراوان داخلی هیچ ضرری متوجه ملت 

بزرگ ایران نخواهد شد.
در بخــش دیگری از این نامه آمده اســت : اگر چه 
این حقیقت سالهاســت که برای دوســتان و دشمنان 
این نظام اســلامی به اثبات رسیده است لکن تذکرات 
و روشــنگری های مســتمر حضرتعالی در طول مسیر 
مذاکرات هســته ای، بیانگر بینش و بصیرت کم نظیر 
و عمق شــناخت ســکاندار انقلاب اسلامی از فتنه های 
پیچیده و رنگارنگ دشمنان قسم خورده اسلام و انقلاب 
است و امروز ملت ایران از هر قومیت و مذهب و زبان و 
لهجه ای بر خود می بالند که در عصر آشوب و فتنه های 
بزرگِ دامن گیر جهان اسلام، سکّان داری حکیم و رهبری 
بصیر و شجاع دارند که با الهام از آموزه های نبوی)ص( 
لحظه ای از رصد تحرکات دشمن و هدایت کشتی انقلاب 

فروگذار ننموده است.
مستکبران عالم پیوند نامبارک یهود و آل سعود 

را رقم زده اند 
در پایان این نامه آمده است: اینجانبان اعضای شورای 
برنامه ریزی مدارس علوم دینی اهل ســنت و جمعی از 
ائمه جمعه و علمای اهل ســنت کشور اعلام می داریم 
جامعه اهل سنت ایران اسلامی به خصوص علمای دینی 
و ســنگرداران جمعه و جماعات، در این برهه حساس 
تاریخی که مســتکبران عالم با اغفــال برخی حاکمان 
منفعت طلــب منطقه  به ترویج اندیشــه های افراطی و 
مسموم در جهان اسلام پرداخته و از سویی پیوند نامبارک 
یهود و آل سعود را رقم زده و زمینه انتقال پایتخت رژیم 
صهیونیستی به بیت المقدس را فراهم و کشتار سبعانه 
مردم مظلوم فلسطین در سرزمین های اشغالی را به وجود 
آورده اند، به آینده روشن این نظام مقدس  و اهتزاز پرچم 
لااله الاالله بر قله های عالم ایمان داشــته و در این مسیر 
نورانی، با اعتقاد و عزم راسخ، لحظه ای از حمایت از اسلام 
راستین و آرمان های امام راحل)ره( و حضرتعالی در دفاع 
از مظلومان عالم، آرمان قدس شــریف و جبهه مقاومت 
اســلامی و پشتیبانی از نظام و رهبریِ مقتدر جمهوری 

اسلامی ایران دریغ نخواهیم کرد.

نامه 100 عالم اهل سنت به رهبر انقلاب

استکبار  به بهانه برجام و امثال آن 
هویّت نظام اسلامی را هدف قرار داده است

رئیس  قوه قضائیه گفت: در شــرایطی که 
کشــور با رکود و پاره ای چالش های اقتصادی 
دیگر مواجه است سازمان تعزیرات حکومتی و 
قوه قضائیه مجال سوءاستفاده عده ای سودجو 

را نخواهند داد.
به گزارش روابط عمومی قوه قضائیه، آیت الله صادق 
آملی لاریجانی در جلسه مسئولان عالی قضایی، با  اشاره 
به جنایات اخیر رژیم صهیونیســتی در جریان انتقال 
سفارت آمریکا به بیت المقدس و به شهادت رساندن 
بیش از 60 فلســطینی و مجروح ساختن 2700 تن، 
مسبب و مسئول اصلی این اقدامات را آمریکا دانست 
که با نشــان دادن چراغ ســبز به صهیونیست ها این 

فجایع را رقم زده اند.
آملی لاریجانی یکــی دیگر از پیامدهای جنایات 
رژیــم صهیونیســتی و رفتــار آمریــکا در قبال این 
جنایات را آگاهی هرچه بیشــتر افکار عمومی جهان 
نســبت به برخورد دوگانه غرب با موضوع حقوق بشر 
دانســت و افزود: ســکوت مرگبار دولت های غربی و 
 مجامع بین المللی در مقابل این جنایات، تأســف بار 

است.

مردم همچنان از کشور خود دفاع می کنند
وی در بخش دیگری از ســخنان خود، با تبریک 
ســالروز آزادی خرمشهر اظهارداشــت: جهاد، ایثار، 
طراحــی و تدبیر جوانان توانســت آنچه را که از نگاه 
بسیاری از ناظران ناممکن به نظر می رسید ممکن کند 
و اراده های عظیم پولادین و روحیه های عظیم معنوی 
دست به دست هم دادند تا حماسه ای بزرگ خلق کنند.

رئیس  قوه قضائیه با بیان اینکه مردم ما همچنان 
در صحنه حضور دارند و از کشور خود دفاع می کنند، 
تاکید کرد: نســخه شفابخش امروز در شرایط خروج 
آمریکا از برجام و سایر اقدامات دشمن، حفظ صلابت 
و استقامت ناشی از ایمان است و مردم ما هرگز دست 
از دفاع از اقتدار و مصالح خود برنخواهند داشت. دشمن 
نیز بهتر است بداند دقیقاً از نقطه ای ضربه خواهد خورد 
که از آن نقطه به دنبال باج گیری از ملت ایران باشد.

آملــی لاریجانی با بیان اینکــه اقتدار جمهوری 
اسلامی مزاحم مطامع و زیاده خواهی های دشمن است، 
تصریح کرد: مردم و مســئولان ما این اقتدار را حفظ 
خواهند کرد و در برابر زیاده خواهی های دشمنان نظیر 
مذاکره بر سر برنامه های موشکی جمهوری اسلامی که 

هیچ ارتباطی به آمریکا ندارد و بخشــی از توانمندی 
دفاعی ایران است، ایستادگی می کنند.

دلیلی ندارد که قیمت کالاها افزایش یابد
وی در ادامه با تاکید بر تلاش دســتگاه قضایی و 
ســایر دستگاه ها در جهت حفظ حقوق عامه، یکی از 
مظاهر آن را رســیدگی به وضع بازار برشمرد و گفت: 
قطعــاً دولت محتــرم برای اداره اقتصاد کشــور باید 
طرح هایی داشته باشــد اما برنامه های دولت، مانع از 

انجام وظایف دستگاه قضایی نیست.
رئیس  قوه قضائیه افزود: جمهوری اسلامی می تواند 
بر مشــکلات اقتصادی فائق آیــد و دولت نیز در این 
زمینه تلاش می کند اما ســازمان تعزیرات حکومتی 
و قوه قضائیه قطعاً در مقابل عده ای سودجو که قصد 
سوءاستفاده از برخی شرایط را دارند، از حقوق مردم 
دفاع خواهند کرد و در شــرایطی که کشور با رکود و 
پاره ای چالش های اقتصادی دیگر مواجه است مجال 

سوءاستفاده عده ای سودجو را نخواهند داد.
آملی لاریجانی خاطر نشان کرد: خوشبختانه دولت 
محترم با اتخاذ سیاست هایی توانسته است ارز لازم را 
برای مصارف معین و مورد نیاز مردم تامین کند. البته 

شاید خلأهای کوچکی نیز در این زمینه وجود داشته 
باشد که برطرف می شود و بر این اساس دلیلی ندارد 
که قیمت کالاها به ویژه تولیدات داخلی افزایش یابد.
سازمان تعزیرات، رسیدگی ها را توسعه دهد

وی با بیان اینکه بی تردیــد برخورد قضایی تنها 
راهکار حل مشکلات نیست و باید مسائل را به صورت 
ریشــه ای برطرف کرد، گفت: با وجود این دیدگاه اما 
دستگاه قضایی و سازمان تعزیرات حکومتی باید وظایف 
خود را برای پاسداشت حقوق مصرف کنندگان انجام 
دهند. سازمان تعزیرات باید رسیدگی ها را توسعه دهد 
و با دلالان و سودجویانی که موجب افزایش نامتعارف 
و کاذب قیمت ها می شوند برخورد کند. دادگستری ها 
و دادسراها نیز افرادی را که از سوی سازمان تعزیرات 
معرفی می شوند مورد پیگرد قانونی قرار دهند و اجازه 
ندهند که وجود برخی مشــکلات اقتصادی، بستری 

برای سودجویی عده ای شود.
بر اســاس این گزارش، بحث و بررســی پیرامون 
پیش نویس قانون اصلاح قانون مجازات قاچاق اسلحه 
و مهمات و دارندگان ســلاح ومهمات در دستور کار 

دیروز مسئولان عالی قضایی قرار داشت.

رئیس  قوه قضائیه:

مجال سوءاستفاده عده ای سودجو از چالش های اقتصادی كشور را نخواهیم داد

ســخنگوی وزارت امور خارجه در نشست 
خبری گفت: مــا هیچگونه مذاکره دیگری جز 
برجام با اروپا نخواهیم داشت و مذاکرات ما حول 

مسائل برجام خواهد بود.
بهرام قاسمی، سخنگوی وزارت خارجه در نشست 
هفتگی با خبرنگاران گفت: حضور ایران در سوریه بنا 
به دعوت دولت ســوریه انجام شده و هدف اصلی آن 
مبارزه با تروریســم در این کشور و دفاع از تمامیت 
ارضی ســوریه بوده و تا زمانی که نیاز باشــد و خطر 
تروریســم در آنجا وجود داشته باشد و دولت سوریه 
بخواهد ایران به کمک های خودش به دولت ســوریه 
ادامه خواهد داد. وی تصریح کرد: آنهایی باید از سوریه 
خارج شوند که بدون اجازه دولت سوریه به سرزمین 

و قلمرو این کشور ورود کردند.
قاســمی گفت: ما هیچگونه مذاکره دیگری جز 
برجــام با اروپا نخواهیم داشــت و مذاکرات ما حول 
مسائل برجام خواهد بود. سخنگوی وزارت امور خارجه 
تصریــح کرد: ایالات متحده آمریکا با خروج یکجانبه 
از برجام، نه به ما که به همه جهانیان و کشــورهای 
مستقل و اتحادیه اروپا و دیگران نشان داد که نمی تواند 
یک دولت قابل اعتماد و شــریکی مطمئن باشد. وی 
افزود: دولــت آمریکا قبل از برجام نیــز با خروج از 
برخی معاهده ها و تعهداتش، پشت کردن به موازین 

بین المللی و قواعد جهانی را نشان داده بود.
قاسمی گفت: طرح چنین موضوعی )انجام مذاکره 
مجدد( توسط آمریکا، شرم آور و مضحک و بیشتر به 
طنز شــبیه است که بخواهد از یک توافق چندجانبه 
بین المللی متکی به قطعنامه شــورای امنیت خارج 
شود و سپس تحت شرایط دیگری خواهان مذاکره و 
نشســت مجدد باشد و قابل قبول نیست و حتی فکر 

کردن به چنین رویه ای ممکن نیست.
ســخنگوی وزارت خارجه اظهار داشــت: رفتار 

غیرمنطقی آمریــکا در برجام حکایت از این را دارد 
که این دولــت و این حاکمیت در شــرایط کنونی 
قابلیــت مذاکــره و تمــاس را نــدارد و قطعا ایران 
مواضع کاملا شــفاف و روشنی نســبت به آمریکا و 
سیاست های این کشــور داشته و دارد و با توجه به 
رفتار خصمانه و غیرمنطقی آنها در حوزه جمهوری 
اســلامی ایران، مسائل منطقه و اقداماتی که صورت 
دادند و حرف های نابه جایی که گه گاه از سوی مقامات 
این کشور مطرح می شود، سیاست های ایران در این 

زمینه ادامه می یابد.
وی بیان داشــت: وزارت خارجه یادداشتی را به 
ســفارتخانه های خارجی در تهران ارسال کرده که از 
متقاضیان ایرانــی به جای ارز، ریال دریافت کنند تا 
مشکلات شهروندان ایرانی کاهش یابد. البته چند هفته 
بیشتر از این قضیه نمی گذرد و ارزیابی کاملی درباره 
نتیجه ندارم. قاسمی درباره تضمین های اروپا به ایران 
درباره برجام و اطمینان خاطر ایران از پایبندی اروپا 
به تعهداتش خاطرنشان کرد: حرف کافی نیست و ما 
به سخن نیاز نداریم و قطعا به عمل و آنچه در صحنه 

عمل رخ می دهد، توجه می کنیم.
ســخنگوی وزارت خارجه درباره اعمال تحریم ها 
توسط آمریکا و شــورای همکاری خلیج فارس علیه 
حزب الله و سید حسن نصرالله دبیرکل حزب الله لبنان، 
گفت: این نوع رفتار خصمانه آمریکا نسبت به مقاومت 
و حمایت از رژیم صهیونیســتی کاملا روشن است و 
اقدامی است محکوم و نابه جا و بی ثمر و بی حاصل و 
تاریخ اخیر نشان می دهد که اینگونه فشارها و تحریم ها 
پاسخگو نیست. جریان مقاومت و حزب الله در لبنان 
جریانی است قانونی و در انتخابات اخیر موفقیت های 
چشــمگیری داشــت و اکثریت آرا را به دست آورد. 
وی افزود: اقدامات آمریکا و رژیم صهیونیستی کاملا 

محکوم به شکست است و راه به جایی نخواهد برد.

سخنگوی وزارت امور خارجه:

هیچ مذاكره دیگری جز برجام با اروپا نخواهیم داشت

روحانی در دیدار با خانواده دولت :

راه نجات ما صبر و مقاومت است
رئیس جمهور گفت: اینطور نیست که آمریکا 
و دیگر قدرت های حامی آن بتوانند ملت ایران 
را به زانو درآورند بلکه ما ایستاده ایم و می توانیم 

مسیر را به خوبی طی کنیم.
حجت الاســلام روحانی یکشنبه شب گذشته در 
دیدار بــا خانواده دولت  با بیان اینکه در شــرایطی 
هســتیم که ثروت منطقه و سیستم تروریسم دولتی 
صهیونیستی به عنوان یکی از خبیث ترین رژیم های 
تاریخ و نیز بزرگترین قدرت اقتصادی و نظامی جهان 
علیه ملت ایران هستند، افزود: ملت ایران در برابر همه 

این فشارها مقتدرانه روی پای خود ایستاده است.
رئیس جمهور افزود: استقلال و فراز و نشیبی که 

می گذرانیم یک بخش بزرگ از بار آن بر دوش دولت 
و بخش های مختلف سیاســی، اقتصادی و فرهنگی 

دولت است.
رئیس جمهــور گفت: ما به روزهای افتخار آفرینی 
خود در ایام حساس تاریخی غرور و افتخار می کنیم 
و امروز بی تردید از این مشــکلات عبور خواهیم کرد. 
اینطور نیست که آمریکا و دیگر قدرت های حامی آن 
بتوانند ملت ایران را به زانو درآورند بلکه ما ایستاده ایم 

و می توانیم مسیر را به خوبی طی کنیم.
رئیس جمهور یکی از مصادیق روشــن صبر را در 
ماه رمضان دانست و گفت: راه نجات ما صبر، مقاومت 

و ایستادگی است. 

عضو کمیســیون حقوقی و قضایی مجلس 
بــا تأکید بر اینکه اعتماد دوبــاره به اروپایی ها 
ساده اندیشی و خیانت است، گفت: طبق مصوبه 
شــورایعالی امنیت ملی، در صورت نقض برجام 
توســط هر یک از طرف هــای 1+۵، دولت باید 

تعهدات مربوط به برجام را متوقف کند.
محمد دهقان نماینده مردم طرقبه و چناران و عضو 
کمیســیون حقوقی و قضایی مجلس با اشاره به خروج 
آمریکا از برجام، اظهار داشت: به لحاظ حقوقی »برجام« 
زمانی لازم الاجرا شد که یک قانون در مجلس به تصویب 
رســید و از طرفی مصوبه شورایعالی امنیت ملی هم به 

تأیید مقام معظم رهبری رسید.
وی افــزود: شــروطی در این 2 مصوبــه داریم که 
مبنای مشــروعیت اقدام دولت برای اجرای برجام بوده 
اســت، طبق مصوبه مجلس شورای اسلامی هرگاه هر 
کــدام از طرفین 1+5 برجام را نقض کنند، دولت ایران 

باید اقدام متقابل نشــان دهد، الآن که آمریکا صریحاً و 
روشن تحریم ها را برگردانده و برجام را نقض کرده و از 
برجام خارج شده، دولت باید طبق مصوبه مجلس اقدام 

متقابل انجام دهد.
این عضو کمیســیون حقوقی و قضایی مجلس بر 
همین اساس یادآور شد: طبق مصوبه شورایعالی امنیت 
ملی که به تأیید مقام معظم رهبری رســیده، تصریح 
شــده که اگر هر یک از طرف هــای 1+5 تحریم ها را 
برگردانند و برجام را نقض کنند، دولت موظف اســت 
تعهدات مربوط به برجام را متوقف کند، مصوبه مجلس 
و مصوبه شورایعالی امنیت ملی 2 قانون کشور هستند 
که لازم الاجرا هستند اما متأسفانه دولت به هیچ از این 

قوانین عمل نمی کند.
دهقــان با تأکید بر اینکه آمریــکا و اروپا در زمینه 
»برجام« هم داســتان هستند و آن را بیان هم کرده اند 
و این موضوعی پنهانی نیست و تحلیل هم نیست بلکه 

خبر است، گفت: آمریکایی ها 3 خواسته از ایران را بیان 
کردند، یکی اینکه ما آن محدودیت هسته ای را برداریم، 
یعنی به جای اینکه 8 سال محدودیت هسته ای داشته 
باشــیم، آن را برداریم و نامحــدود کنیم و به صورت 
دائمی محدودیت فعالیت هسته ای داشته باشیم، دومین 
خواســته آمریکایی ها از ایران این است که ما فعالیت 
موشــکی مان را متوقف کنیم، خواسته سوم آمریکا هم 
این است که ما در زمینه مسائل منطقه ای عقب نشینی 

کنیم و تابع سیاست های آمریکا در منطقه باشیم.
ایــن عضو کمیســیون حقوقــی و قضایی مجلس 
همچنین عنوان کرد: این 3 خواسته آمریکایی ها از ایران 
هم در بیان رؤســا و مسئولان هر 3 کشور اروپایی بیان 
شده و هم در بیانیه مشترکی که اروپایی ها داده اند، این 3 
خواسته را مطرح کرده اند. هر آدم بی سوادی هم می فهمد 
که خواسته های آمریکا و اروپا در این زمینه یکی است، 
ولی بین خودشان تقسیم کار کردند، قرار است آمریکا 

فشار بیاورد و تحریم ها را برگرداند و ایران را تهدید کند و 
اروپایی ها هم بیایند با آقایان دولتمردان ما دوباره مذاکره 
کنند و دولتمردان ما را وادار به عقب نشینی های جدید 
کنند، خط آمریکا و اروپا در این زمینه یکی است بنابراین 
اعتماد دوباره به اروپایی ها ساده اندیشی و خیانت است.
دهقان در گفت و گو با فارس  خاطرنشان کرد: الان 
که تجربه برجام را داریم دیگر خیانت اســت که دوباره 
ملت را به نحو دیگری معطل بگذارند و همچنان بخواهند 
کشور را با جنازه برجام سر کار بگذارند و بین زمین و هوا 
نگه دارند و مردم همچنان منتظر باشند و دوقطبی های 
سیاسی دیگری را در کشور ایجاد کنند، به جای پرداختن 
به مسائل اصلی کشور مانند افزایش نرخ ارز، بیکاری 30 
درصد جوانان کشور، مشکلات معیشتی و رکود اقتصادی 
حاکم بر کشــور، دوباره سرشان را به مسائل بی ارزشی 
گرم کردند که تکلیفش برای مردم روشــن شده است 
اما برخی حاضر نیستند تکلیف خودشان را روشن کنند.

دهقان با اشاره به مذاکره با اروپا: 

خیانت است كه دوباره ملت را به نحو دیگری معطل بگذارند

یک منبع نظامی در ارتش سوریه اخبار منتشر 
شده از شهادت مستشــاران ایرانی در فرودگاه 
حماه را تکذیب کرد و گفت در این فرودگاه هیچ 

مستشاری حضور نداشته و ندارد.
یک منبع نظامی در »اتاق عملیات متحدان سوریه«، 
خبر شهادت مستشاران ایرانی در فرودگاه حماه در دو 

روز گذشته، را تکذیب کرد.
به گزارش گروه »الاعلام الحربی« در ســوریه، این 
منبــع نظامی گفت: بعــد از آنکه اخبــاری در برخی 
سایت های خبری منتشر شد درباره انفجار در فرودگاه 
نظامی حماه در روز جمعه گذشته -15 می 2018- و 
در آن گفته شد که تعدادی از مستشاران نظامی ایرانی 
به شــهادت رســیدند، به اطلاع می رساند که این خبر 

کاملا کذب است.
این منبع که هویتش فاش نشد، توضیح داد: این خبر 
کذب اســت و هیچ مستشار نظامی در فرودگاه نظامی 
حماه نزد ما نیست و همچنین هیچ انبار و مقر نظامی 

ایرانی و غیرایرانی در این فرودگاه وجود ندارد.
به گزارش فارس، طبق اعلام رسانه ها و مرکز موسوم 
به دیدبان حقوق بشر سوریه، نزدیک به معارضان، روز 
جمعه چند انفجار فرودگاه نظامی حماه را به لرزه درآورد.
فرودگاه حماه سومین فرودگاه نظامی بزرگ سوریه 
محسوب می شــود و مرکز اصلی پشتیبانی و عملیات 

هوایی در شمال این کشور است.

تکذیب شهادت مستشاران ایرانی 
در فرودگاه حماه


